
Zápis č. 05/(24-27) 300 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 24. září 2024, 14:30 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519 

 
Přítomni: Diviš, Fanglová, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Obruča, Pořízka, Přibyl, 

Sedláček, Švec (část), Vespalec. 
Omluveni:    Cigánek, Přikryl, Řeháková, Švec (část). 
Hosté:    Dzik, Hladík, Kozáková, Smilek, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Termíny zasedání AS FCH VUT pro Q4 
4. Různé 
 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda k navrženému programu, který 
byl zaslán členům AS FCH elektronicky, někdo má připomínky. Nikdo se s připomínkami nepřihlásil; 
proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování: 
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH bude probíhat dle zaslaného programu. 
 
Zápis z minulého zasedání (č. 299) byl členům Akademického senátu zaslán, nikdo neměl připomínky.  
Hlasování: 
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 299 byl schválen. 
 
Na minulém zasedání nebyl schválen zápis ze zasedání č. 298, jelikož běžela lhůta pro připomínkové 
řízení. Drobné opravy typografického charakteru byly provedeny; věcné připomínky nikdo nemá. 
Hlasování: 
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 298 byl schválen. 
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AD 2) Informace od vedení FCH VUT 
Děkan FCH, prof. Veselý: 
• Nedávno proběhla konference Chemistry & Life: Všem, kteří se podíleli na přípravách, jak obsahově, tak 

organizačně, patří poděkování. Konference měla díky kvalitním hostům značný mezinárodní přesah. Byla 
zaznamenána i pozitivní zpětná vazba od hostů. 

• Poděkování patří i těm, kteří se podíleli na zabezpečení setkání absolventů; i zde máme pozitivní zpětnou 
vazbu. 

• 2. 10. budou na fakultě probíhat dvě akce: Seminář k umělé inteligenci v P17, na který jsou zváni 
akademičtí i administrativní pracovníci a dále konference CZARMA v P1. Na tento den bude vyhlášeno 
děkanské volno. 

• Byla dokončena rekonstrukce podlahy ve 3. NP dle harmonogramu; všem děkuje za to, že si přes léto 
zorganizovali práci tak, že bylo možno rekonstrukci provést. 

• V blízké budoucnosti budou provedeny některé práce, které ale nebudou znamenat omezení provozu: 
Příprava zásuvek, které jsou připojeny na dieselagregát (zásuvky mají jinou barvu); instalace nového 
kompresoru v budově F. 

• V budoucnosti se plánuje využití vody vyčištěné z ČOV na toalety – zatím v pilotním provozu toalety vedle 
hlavního výtahu (ve všech patrech). 

 
AD 3) Termíny zasedání AS FCH VUT pro Q4 
Předseda AS FCH se dotázal vedení, zda jsou připraveny nějaké dokumenty ke schvalování. Děkan 
informoval, že bude předložena směrnice k přijímacímu řízení do doktorských studijních programů; 
jelikož součástí směrnice jsou i počty studentů, kteří mohou být do jednotlivých DSP přijati, musíme 
počkat na finální podobu zákona; současně ale platí, že směrnice musí být schválena do 1. 12. 2024. 
Cílem je přijmout co nejvyšší počet doktorandů, ale současně tak, aby bylo z čeho financovat náklady. 
Dále bude připravena směrnice k transferu znalostí. 
Doc. L. Kalina se dotázal, zda počty doktorandů, které jsou ve směrnici, zahrnují i studenty 
v kombinované formě studia. Odpověď: Ne, toto je rozlišeno. 
Předseda AS FCH VUT navrhuje následující termíny zasedání:  
22. 10. – 14:30 
12. 11. – 14:00 
26. 11. – 14:00 
10. 12. – 14:00 
Hlasování: 
 Pro:   12 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Akademický senát FCH VUT schválil termíny zasedání pro Q4 roku 2024. 
 
Přichází dr. Švec 
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AD 5) Různé 
Doc. Diviš 

• Během prázdnin proběhlo hlasování o návrhu směrnice Pravidla pro organizaci studia na FCH 
VUT formou per rollam prostřednictvím MS FORMS a následujícím výsledkem:  
 Pro:   14 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Akademický senát FCH VUT schválil směrnici Pravidla pro organizaci studia na FCH VUT. 

• Jak již bylo zmíněno dříve, na FCH ukončila svoji činnost Studentská unie; nejsou nějaké snahy 
v aktivitách pokračovat? 
Doc. Dzik: Studentská unie byla významným způsobem zapojena do aktivit na fakultě a 
ukončení jejich činnosti vedení vnímá jako ztrátu, nicméně jedná se o aktivitu studentů, 
kterou nelze ovlivnit jinak než podporou. V současné době se zformovala skupina studentů, 
která se označuje jako Chemici z VUT – zorganizovali vítání prváků; vedení dále počítá s jejich 
zapojením při komunikaci s uchazeči o studium; další informace by mohl dát předseda SK AS, 
pokud nějaké má.  
Ing. Přibyl: Zatím nemá zprávy, že by se formovalo pokračování Studentské unie; nicméně bylo 
dohodnuto, že doc. Dzik zprostředkuje kontakt mezi SK AS FCH a zástupci Chemiků z VUT, aby 
se navzájem o svých činnostech informovali; do budoucna by bylo určitě přínosné, kdyby 
existoval přesah mezi těmito dvěma skupinami. 

Dr. Švec 
• Položil dotaz ohledně režimu skladování tlakových nádob v novém přístřešku, konkrétně jestli 

jsou nějak stanoveny kapacity nebo limity počtu pro jednotlivé ústavy. Dotazuje se z toho 
důvodu, že v laboratoři C110 je nárazově větší spotřeba plynů a tím pádem jsou i vyšší nároky 
na uskladnění lahví. Reaguje tajemník: Kapacita přístřešku je větší, než jaká byla kapacita 
prostor, kde se lahve uskladňovaly dosud. Primárním cílem nebylo zvýšit kapacitu, ale změnit 
místo. Pokud by praxe ukázala, že prostor nestačí, je třeba o této skutečnosti informovat a 
bude se hledat vhodné řešení. 

Prof. Obruča 
• VŠKP: Platí stále pravidlo, že vedoucí bakalářské práce nemůže být doktorand, případně jsou 

nějaké výjimky, např. když je student DSP současně zaměstnancem? Odpověď: Ano, toto 
pravidlo platí; to, že je student i zaměstnancem není dostačující; o výjimce by se mohlo 
uvažovat v případě, že student DSP má splněný kurz pedagogického minima. 
V této souvislosti doplnil doc. Sedláček, že na zasedání AS VUT zazněla informace, že se 
pracuje na tom, aby byl obnoven institut školitele specialisty – jeho existence musí být nejprve 
formálně ukotvena ve SaZŘ, potom může začít fakticky fungovat. 

• Je vidět, že FCH je velmi aktivní v propagačních aktivitách a tuto práci oceňuje. Vznesl 
požadavek, zda by bylo možné provést nějakou rekapitulaci všech těchto aktivit, případně 
analýzu úspěšnosti. Reaguje děkan, následně doc. Dzik: Určitý přehled lze vytvořit, nicméně 
objektivní analýzu nelze udělat. Důvodem je to, že primárním cílem těchto aktivit je akvizice 
studentů, tedy nelze např. jeden rok vynechat, aby bylo srovnání. Současně ale doplnili, že 
vedení se snaží o co nejpřijatelnější zatížení ústavů; jsou proto oslovovány zvlášť osoby 
zodpovědné za studium nebo výzkumné skupiny. Aktivity jsou také optimalizovány, jako 
příklad může posloužit Den otevřených dveří, který se koná dvakrát, ale pokaždé v jiném 
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formátu dle termínu (po předchozí analýze toho, kdy kteří studenti podávají přihlášky ke 
studiu). 
Bylo dohodnuto, že na některém z následujících zasedání bude přehled prezentován. Prof. 
Obruča informoval, že se musí omluvit z následujícího zasedání a požádal, aby prezentace 
proběhla na zasedání, kde bude přítomen. 

Dr. Pořízka 
• Vznesl podnět, aby byla ustanovena etická komise; při požadavcích na analýzu potravin je 

často vyžadováno i osvědčení IRB nebo ekvivalentní dokument. 
Doc. Sedláček – informace z AS VUT 

• Připravuje se rozhodnutí rektora o zřízení fondu excelence, který bude sloužit pro finanční 
podporu z prostředků VUT pro ty projekty, které nebyly financovány pouze z důvodu 
nedostatku financí, ale jinak byly hodnoceny dobře. 

• Mzdová koheze – pouze dvě fakulty využily aktivně tyto prostředky; nyní se tedy ptá, zda FCH 
nemůže využít tyto finance např. na finanční analýzu? Odpověď – Ing. Hladík: Tato podpora 
se nejlépe využije tam, kde je vysoká přezaměstnanost; i s ohledem na to, že čerpání je časově 
velmi omezeno (tedy žádná kvalitní finanční analýza nestihne být provedena), je pro FCH 
nejvýhodnější varianta plošného navýšení tarifů u těch zaměstnanců, kteří jsou financováni 
z jiných než projektových zdrojů. 

• Připravuje se strategie do budoucna; 26. 9. proběhne schůzka s rektorem VUT ohledně tvorby 
strategického plánu na rok 2025; Akademický senát nabízí vedení spolupráci, až se bude tvořit 
dokument na fakultní úrovni. V této souvislosti děkan informoval, že již je dohodnutý termín 
setkání s řediteli ústavů, kde se bude projednávat koncepce rozpočtu; následně bude 
k jednáním přizván i Akademický senát. 

Ing. Fanglová 
• Položila dotaz jménem studentů, zda by bylo možné zlepšit nabídku bufetu. Odpověď: Bufet 

provozují KaM a s jejich vedením již bylo toto téma v minulosti několikrát projednáváno. 
Vedení FCH zkusí opět tuto záležitost otevřít. 

Doc. Dzik 
• Všechny zve na letošní ročník Noci vědců tento pátek. Mimo jiné zde bude předvedena 

veřejná premiéra Chemické opery v digitální verzi. 
 
Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze; předseda AS FCH VUT připomněl termín příštího 
zasedání: 22. 10. 2024 ve 14:30 hodin. Poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.  
 
Brno, 26. 9. 2024 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková  
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jiří Přibyl       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH  

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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